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Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Katarina Birkeland 16/377 17/6840 

   

Radøy ungdomsråd - endring av vedtekter  

 

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

I vedtektene til Radøy ungdomsråd heiter det i § 6 at vedtektene skal takast opp til vurdering av 
Radøy ungdomsråd og kommunestyret innan 4 år. Vedtektene vart sist endra 18.juni 2015. 
Ungdomsrådet har i møte tysdag 7.februar drøfta vedtektene for rådet og gjer framlegg om 
endringar. 

Den første endringa er i punkt under § 1. Ungdomsrådet ynskjer at det skal stå:  
§ 1 e. Leiar, nestleiar og kontaktperson får tilsendt kommunestyredokument frå 
kommunestyresekretær når det er saker som omhandlar barn og unge i kommunen. 

Ungdomsrådet meiner det er viktig at også nestleiar får nødvendige dokument. 

Den andre endringa gjeld funksjonstida til representantane frå 8.-, 9.- og 10. klasse under § 2a. 
Ungdomsrådet ynskjer at det skal stå: Ein representant for kvar klasse på ungdomsskulesteget med 
vararepresentant av motsett kjønn. Minst 40 % av kvart kjønn. Vala skjer i kvar klasse. 
Representantane vart valt for 1 år.  

Ungdomsrådet ynskjer at også 10.klassen skal veljast for 1 år om gangen. Begrunnelsen er at i 
perioden 2015/2017 har det vore store utskiftingar, der representantar har trekt seg og fleire reiser 
vekk på skule.  

Den tredje endringa er i tilknyting til den over. Dei ynskjer å auke representantar frå vidaregåande frå 
6 til 9 representantar.  Ungdomsrådet merkar at vidaregåande representantar har vore veldig aktive, 
stabile og fungerer som rollemodell og rettleiarar for dei yngre. Derfor ynskjer ungdomsrådet at 
rådet skal ha lik samansetting av representantar på ungdomsskulen og vidaregåande. Men det er 
berre ungdomsskulen som har vararepresentantar. Ungdomsrådet synest dette vil styrka rådet og 



møta i rådet, spesielt med tanke på arbeidet fram mot ein ny storkommune.  

Forslag til endring i § 2b er: 
Ni representantar for aldersgruppa 16-19 år. Alle lag, organisasjonar og andre som driv 
med aktivitet for barn og unge i denne aldersgruppa, kan koma med framlegg på 
representantar. Formannskapet oppnemner representantane for 1-2 år om gongen. Minst 40 
% av kvart kjønn. Representantane kan seia frå seg vervet etter eitt år. 

Den fjerde endringa er i § 4 a.  Møteverksemd. Ungdomsrådet ynskjer å endre vedtektene meir til 
gjeldande praksis. Endringa vert då:  § 4 a. Radøy ungdomsråd har møte minst 6 gonger kvart år, men 
elles så ofte det er behov. Møta er opne. Arbeidsutval har møte etter behov. 

Den femte endringa er i § 4 b. Møteverksemd. Ungdomsrådet ynskjer at nestleiar, som også er ein 
del av arbeidsutvalet, skal samarbeide med leiar og sekretær om å senda ut innkallinga. Endringa vert 
då: § 4 b. Innkalling til møta med sakliste skjer frå Radøy ungdomsråd sin leiar og nestleiar i 
samarbeid med sekretær, minst ei veke på førehand. Saker som skal opp til handsaming, må vera 
sendt leiar/sekretær i god tid før møtet. Ungdomsrådet kan fritt fremja dei sakene dei er opptekne 
av. 

Den siste endringa er i § 4.                                                                                                
Møteverksemd.Ungdomsrådet ynskjer å legge til i § 4 h:                                                                                         
For at ei sak skal gå igjennom må 50 % av alle medlemane i ungdomsrådet stemme for.  

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Vedtektene for Radøy ungdomsråd vert endra i samsvar med saksutgreiinga. 
 

 

Vedlegg: 

Vedtekter for Radøy ungdomsråd(55358) 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

036/2017 
 

Formannskapet i Radøy PS 01.06.2017 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Lisbeth Toppe Alvær 17/861 17/6835 

   

Søknad om støtte frå næringsfondet  

 

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

Radøy kommune har mottatt søknad om støtte frå næringsfondet frå Morten Christensen og 
Benedicte Lerøy Christensen. Søkar har bygd ny driftsbygning for mjølkeproduksjon på Vågenes. 
Dette er ei framtidsretta bygning med lausdrift og mjølkerobot.  

I søknaden vert det vist til at den etablerte trafoen viste seg å vera for liten til å dekka straumbehovet 
for den nye driftsbygninga. Ny trafo og linjeframføring medførte ekstrakostnader for søkar på kr 
205 000-, og det vert søkt om å få dekka kr 130 000 frå næringsfondet. 

Nærings- og infrastrukturfondet i Radøy kommune er i dag på vel 2,8 millionar kroner. Det er 
formannskapet som avgjer søknader om tildeling av midlar, jf. FS-033/12:  

 (…) Midlane til næringsføremål skal framleis nyttast primært til infrastrukturtiltak og tilrettelegging 
for næringsutvikling med vekt på infrastruktur, planarbeid og utvikling av Manger senter. Det vert 
likevel gjeve opning for tilskot til nødvendige bedriftsutviklingstiltak for verksemder i ein vanskeleg 
situasjon.  
 
Formannskapet tek framleis avgjerd i bruken av midlane. 
 

Vurdering 

Midlane skal primært nyttast til infrastrukturtiltak og tilrettelegging for næringsutvikling med vekt på 
infrastruktur, planarbeid og utvikling av Manger senter. Søknaden gjeld i dette tilfellet støtte for å 
redusera søkar sine ekstrakostnader knytt til ny trafo og linjeframføring til den nye driftsbygninga. 
Rådmannen vurderer ny trafo som eit infrastrukturtiltak som styrkar straumforsyninga i området. 
Tiltaket vil derfor innebera ei styrking av kapasitet og leveringsstabilitet for fleire bruk og aktørar, i eit 
område med landbruksdrift i kommunen. Ei satsing på framtidsretta robotdrift og driftsbygning i 
landbruket, kan gi ringverknader for anna næringsliv, og også bidra positivt i eit 



omdømmeperspektiv. 

I saksutgreiinga i sak 033/12 vert det vist til at tilskot til enkeltverksemder normalt fell utanfor 
tilskotsordninga. I dette tilfellet er det behov hjå ei enkelt verksemd som medfører at det vert 
etablert ny trafo i det aktuelle området.  Søkar finansierer tiltaket som er ein føresetnad for drifta, 
medan resultatet inneber ei styrking av infrastruktur for større område. På denne bakgrunn meiner 
rådmannen at det kan vera rom for å tildela midlar frå nærings- og infrastrukturfondet, trass i at 
midlane berre unntaksvis skal nyttast til enkeltverksemder.  

Det vert søkt om 130 000 kroner. Etter ei heilskapleg vurdering meiner rådmannen det er grunnlag 
for å innvilga støtte på kr 100 000 frå næringsfondet på kr 2 883 401. Kr 100 000 utgjer halvparten av 
dei ekstra kostnadene som ny trafo og linjeframføring medførar for søkar. 

Konklusjon 

Basert på ei vurdering av føringar for bruk av Nærings- og infrastrukturfondet, meiner rådmannen 
det er grunnlag for å gi tilskot på kr 100 000 til søkar. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Det vert løyvd kr 100 000 frå Nærings- og infrastrukturfondet for å dekke ekstra kostnader knytt til 
trafo og straumframføring for søkar. 
 

 

Vedlegg: 

Søknad om stønad frå næringsfond - framføring av straum til ny driftsbygning 

FS 033-12 Kommunale midler til næringsutvikling og marknadsføringstiltak 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

037/2017 
 

Formannskapet i Radøy PS 01.06.2017 

 
 

Kommunestyret i Radøy PS  

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Sveinung Kvamme 17/1061 17/6661 

   

Tertialmelding januar - april 2017  

 

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

Vurdering 
Rådmannen legg med dette fram tertialmelding for perioden januar – april 2017 for formannskap og 
kommunestyre i form av eige dokument. I tillegg legg rådmannen fram eit oversyn over politisk 
vedtekne tilleggspunkt til budsjettet, og status på desse. 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Tertialmelding for januar – april 2017, med vedlegg, vert godkjent slik den ligg føre. 
 

 

Vedlegg: 

Tertialrapport_2017_T1 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

038/2017 
 

Formannskapet i Radøy PS 01.06.2017 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Sveinung Kvamme 17/1032 17/6834 

   

Innleiande drøfting økonomiplan 2018-21  

 

Saksopplysingar: 

 

Rådmannen ønskjer ei innleiande drøfting kring økonomiplan 2018-21, først og fremst kring 
investeringar i økonomiplanperioden, men også generelle føresetnader for drifta.  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 
 

 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

039/2017 
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Kommunestyret i Radøy PS  

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Jarle Landås 14/3347 17/6906 

   

Region Nordhordland Helsehus - utvida rammer for låneopptak  

 

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

Kommunane i Nordhordland ønskjer å realisera eit helsehus i Knarvik for å kunne tilby gode lokale til 
helsetenestene og på den måten sikre innbyggarane i regionen eit godt tenestetilbod lokalt. For å 
realisera prosjektet er selskapet Region Nordhordland Helsehus IKS (RNHI) etablert.  
Dei viktigaste leigetakarane er Lindås kommune, interkommunale tenester, Helse Bergen og 
Fylkeskommunen (fylkestannlegen). 
 

Region Nordhordland Helsehus IKS ber om at kommunane handsamar sak om utvida 

rammer for låneopptak i sine respektive kommunestyre i juni slik at prosjektet kan halda 
gjeldande framdriftsplan. Vedlagt fylgjer forslag til felles vedtak i kommunestyrene i 
eigarkommunane. 
 

Eit samrøystes Representantskap gjorde dette vedtaket onsdag 24. mai 2017: 
«Representantskapet ber styret i Region Nordhordland Helsehus IKS fremja sak for 
kommunane om å endra selskapsavtalen §7-4 og at høgaste ramme for selskapet sitt samla 
låneopptak vert sett til 640 millionar kroner under føresetnad av at leigetakarane 
underteiknar leigeavtalane». 
 
Styret i Region Nordhordland Helsehus IKS sitt framlegg til vedtak i kommunestyra:  

xxxxxxx kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §7-4 vert endra og at høgaste ramme for 
selskapet sitt samla låneopptak vert sett til kr 640 millionar kroner under føresetnad av at 
leigetakarane underteiknar leigeavtalane. 
 
 
Det er totalt 13 230 m2 BTA (eks underetasje) som er fordelt på dei ulike leigetakarane. I dette arealet 
er også felles areal inkludert mellom anna møterom og tekniske rom. 
 



Kostnaden med prosjektet  
Forprosjekt med kalkyle vart levert 31. mars 2017. Etter dette har Metier AS gjennomført 
usikkerheitsanalyse på forprosjektet og kalkylen. Med bakgrunn i dette, er den totale forventa 
kostnaden (P50) med prosjektet berekna til kr 719 mill. For den delen av arealet som kommunen og 
fylkeskommunen leiger, så får RNHI refundert mva. Det er rekna med om lag 10 mill. kr i tilskott frå 
Husbanken. Dette gir ein netto forventa kostnad på kr 623 mill. 
 
Økonomien i prosjektet  
I saksutgreiinga til representantskapet i Region Nordhordland Helsehus IKS blir det vist til at det i 
samarbeid med leigetakarane er utforma leigeavtalar som gjeld for 20 år. Leigeprisane er utforma 
med grunnlag i netto forventa kostnad. Endeleg leige vil bli avtalt når byggerekneskap er ferdig. 
Endra rentenivå vil også gi grunnlag for endring i leiga. Fylkeskommunen og Helse Bergen vil 
underteikna leigeavtalar no i mai. Lindås kommune får avklart dette endeleg ved handsaming av 
økonomiplan for perioden no i mai/juni. 
 
I saksutgreiinga til Representantskapet i Nordhordland Helsehus IKS sitt møte 24. mai står det 
følgjande om behovet for utvida låneramme: 
 
Med grunnlag i netto forventa kostnad og ein forseinking i refusjon av mva og tilskott frå Husbanken 
ser selskapet det som naudsynt å ha ei låneramme på kr 640 mill.  
Låneramma er kr 190 mill. høgare enn det som er signalisert tidlegare. Dette skuldast mellom anna:  

Tidlegare anslått låneramme var i 2014-kroner utan at det låg skisseprosjekt / forprosjekt til grunn  

Det er lagt inn midlar til likviditet (kr 17. mill.) i påvente av refusjon av mva og tilskott  

Tillegg etter usikkerheitsanalyse var ikkje rekna med (kr 55 mill.)  

Huset har auka med noko over 700 m2  

Krava i TEK 10 og TEK 17 gir auka kostnader  

Det er lagt inn ein kostnad for usikkerheit i prosjektet  

Leigetakarane sine krav til utforming i brukarprosessen  

Prosjektet har blitt forsinka – prisauke  

Mykje teknisk krevjande areal (ambulanse, legevakt, ØHD, tannlege, dialyse, lydtette 
behandlarkontor, oksygen m.v. i veggar ). Kostnadane er no kunne berekna nærare til denne type 
bygg og innhald med dei tekniske krav ein har utover t.d. eit reint kontorbygg  
 
 

Kostnadar med utbyggingsavtale og grensesnittet mellom bygg og utbygging av kommunal 
infrastruktur m.v. som det er krav til i områdeplanen 
 
Styret i Region Nordhordland Helsehus IKS si vurdering: 
Bygget har no fått ei utforming som er i samsvar med leigetakarane sine ønskjer. Det vil ivareta målet 
som prosjektet har om å leggje til rette for framtidsretta helsetenester i regionen. Leigeavtalane 
sikrar økonomien til selskapet og kommunane sin risiko i prosjektet er svært lita.  
Styret tilrår at låneramma vert auka til kr 640 mill. slik at prosjektet kan realiserast under føresetnad 
av at leigetakarane underteiknar leigeavtalane. 
 
 
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Radøy kommune sluttar seg til at selskapsavtalen §7-4 vert endra og at høgaste ramme for selskapet 



sitt samla låneopptak vert sett til kr 640 millionar kroner under føresetnad at leigetakarane 
underteiknar leigeavtalane. 
 

 

Vedlegg: 

Vedlegg 1. 2017 RNHI Saksframlegg om utvida ramme lån i selskapsavtalen 

Vedlegg 2. Protokoll 1-2017 Representantskap RNHI 24. mai 

Vedlegg 3. Sak 3-17. Utvida låneramme RNHI 

Vedlegg 4. Selskapsavtale Helsehus  - forslag revidert juni 2017 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

040/2017 
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Kommunestyret i Radøy PS  

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Tonje Nepstad Epland 17/516 17/6701 

   

Etablering av interkommunalt vertskommunesamarbeid for tilsyn 

etter plan- og bygningslova  

 

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 
I januar 2005 starta kommunane i Nordhordland eit interkommunalt samarbeid om byggsakstilsyn – 
NGIT (Nordhordland og Gulen interkommunale tilsyn) – med Lindås kommune som vertskommune. 
Samarbeidet vart avvikla i 2014 då det ikkje vart oppnådd økonomisk semje om ein revidert avtale. 

Rådmannsutvalet i Nordhordland ynskjer no å ta opp att samarbeidet om felles byggsakstilsyn. Lindås 
kommune har utarbeidd utkast til ny samarbeidsavtale og tilsynsstrategi, og rådmannsutvalet gjorde 
i møte 17.02.2017 vedtak om å sende saka til politisk handsaming i kommunane. 

Avtaleutkast og framlegg til tilsynsstrategi har vore på høyring i administrasjonane i kommunane.  
Administrasjonen i Radøy kommune hadde merknader til det første utkastet. Merknadene er i all 
hovudsak tekne til følgje, og reviderte avtaleutkastet datert 10.05.2017 vert lagt fram for politisk 
handsaming.  

Samarbeidsavtalen følgjer reglane i kommunelova § 28-1b om administrativt 
vertskommunesamarbeid, og må handsamast av kvart kommunestyre i deltakarkommunane.  

Samarbeidet gjeld 8 kommunar: Fedje, Gulen, Lindås, Masfjorden, Meland, Modalen, Osterøy og 
Radøy. 

Vurdering 
Kommunane pliktar å føre tilsyn etter plan- og bygningslova kap. 25. Kommunane skal føre tilsyn 
både med konkrete byggetiltak og på systemnivå med føretaka som opptrer med ansvarsrett i 
byggesak. Kommunane sin tilsynsverksemd skal sikre god kvalitet i byggverk og at tiltaka er i samsvar 
med lovverket, samt motverke ulovleg bygging. 

Målsettinga med å opprette eit interkommunalt tilsynssamarbeid er å utnytte ressursane mest 



mogeleg effektivt og oppnå lik, føreseieleg og objektiv handsaming kommunane i mellom.  

Det interkommunale tilsynet skal ha hovudfokus på systematisk føretakstilsyn. Føretaka som har 
ansvarsrett i byggesak opererer i fleire kommunar, og det er eit klart føremonn at det er eit 
interkommunalt organ som følgjer opp kompetansen i føretaka. Eit interkommunalt tilsyn vil rekke 
over eit større tal føretak i løpet av året, og informasjon frå tilsyna vil vere tilgjengeleg for alle 
kommunane i samarbeidet. Kommunane vil då ha eit felles grunnlag for å møte føretaka med dei 
same krava på tvers av kommunegrensar. Tilsynsarbeidet vil også vere eit godt kunnskapsgrunnlag 
for utbyggjarar og privatpersoner i val av føretak i eiga byggesak. 

Det interkommunale tilsynsarbeidet vil  vere eit supplement til den tilsynsverksemda som 
kommunen sjølv ivaretek i samsvar med Radøy kommune sin tilsynsstrategi vedteke i 
kommunestyret 30.03.17. 

Det interkommunale tilsynet skal følgje opp lovbrot som tilsynet sjølv avdekkar gjennom tilsyn etter 
plan- og bygningslova kap. 32. Anna oppfølging av lovbrot skal skje i Radøy kommune i samsvar med 
Radøy kommune sin tilsynsstrategi.  

Det interkommunale tilsynet skal arbeide etter ein felles overordna tilsynsstrategi, i tråd med plan- 
og bygningslova § 25-1 og tilhøyrande forskrift (SAK 10). Framlegg til overordna tilsynsstrategi er eit 
vedlegg til samarbeidsavtalen.  

Samarbeidsavtalen legg opp til at det skal vere minimum to tilsette i tilsynet.  

Tilsynskontoret får delegert mynde til å gjennomføre tilsyn etter plan- og bygningslova kap. 25 og 
oppfølging av lovbrot i saker av ikkje prinsipiell art etter plan- og bygningslova kap. 32. 

Radøy kommune sin del av kostnadene til det interkommunal tilsynet vert dekka av 
byggesaksgebyret med heimel i plan- og bygningslova § 33-1. Dokument med økonomisk 
fordelingsnøkkel er eit vedlegg til samarbeidsavtalen. 

Konklusjon 
Rådmannen rår til at ny avtale om interkommunalt vertskommunesamarbeid for tilsyn etter plan- og 
bygningslova og overordna tilsynsstrategien, revidert 10.05.2017, vert godkjent. 

Radøy kommune må samstundes med heimel i kommunelova § 28-1 b nr 3 delegere mynde til 
rådmannen i Lindås til å utføre oppgåver etter avtalen på vegne av Radøy kommune 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret i Radøy kommune godkjenner i medhald av kommunelova § 28-1 b 
samarbeidsavtale for Nordhordland og Gulen interkommunale tilsyn, jf. revidert avtaledokument 
datert 10.05.2017.  

Kommunestyret gir i medhald av kommunelova §  28-1 b nr 3 instruks til rådmannen i Radøy 
kommune om delegasjon av mynde som avtalen omfattar til rådmannen i Lindås.  



Kommunestyret godkjenner i medhald av plan- og bygningslova § 25-1 overordna tilsynsstrategi for 
samarbeidskommunane, jf. revidert tilsynsstrategi datert 10.05.2017 

 
 

 

Vedlegg: 

2017_05_Samarbeidsavtale NGIT_utkast 10.05.2017 

2017_05_Samarbeidsavtale NGIT_vedlegg strategi_Utkast 10.05 2017 

Samarbeidsavtale NGIT_økonomi 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

 
 

Kommunestyret i Radøy PS  

041/2017 
 

Formannskapet i Radøy PS 01.06.2017 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Jarle Landås 17/1074 17/6737 

   

Namn på ny kommune frå 2020  

 

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

Førebuande fellesnemnd gjorde i sak 025/17 følgjande vedtak om val av kommunenamn for den nye 
kommunen:  
Kommunestyret vedtek Alver kommune som namnet på den nye kommunen. 

 
Førebuande fellesnemnd vedtok 20. mars 2017 å oppretta ein politisk komité for å gjennomføra 
prosessen fram mot eit namn på den nye kommunen, og utarbeida ei innstilling til førebuande 
fellesnemnd til 15. mai 2017. 

Namnekomiteen  har vore samansett av 6 politikarar, 2 frå kvar av dei 3 kommunane som slår seg 
saman: 1. Nina Bognøy, Lindås kommune - leiar for komiteen 2. Laila Pletten, Radøy kommune 3. 
Jostein Borlaug, Radøy kommune 4. Nils Marton Aadland, Meland kommune 5. Anne Grete Eide, 
Meland kommune 6. Asle Hetlebakke, Lindås kommune. 

Det vart lagt opp til å skapa ei brei involvering for å finna eit namn som flest mogleg av innbyggjarane 
kan identifisera seg med. Innbyggjarar og næringsliv har vore involvert og inkludert i prosessen.  Det 
vart nytta ekstern bistand til komiteen for å gjennomføra ei kartlegging av kva innbyggjarane i dei tre 
kommunane assosierer med kommunen sin, og andre perspektiv på kva som kjenneteiknar 
kommunane. Dette vart gjennomført ved ei spørjeundersøking via einkommune.no, det vart opna for 
at den enkelte kunne senda namneforslag til komiteen, og det vart lagt ut saker på einkommune.no 
som informerte om saksgangen. 
Lokalavisene har og delteke i å formidla ut til innbyggjarane om prosessen og korleis dei kunne 
involvera seg.  

I forkant av utarbeidinga av spørjeundersøkinga vart det og gjennomført intervju med to 
lokalhistorikarar, Arnt Brakstad og Inge Alver.  I alt 297 personar svara på undersøkinga, og resultata 
synte at folk vektlegg det framtidsretta i stor grad. Ein ser og at sjø, fjord og strilekulturen er svært 



viktig for folk.  
Før namnekomiteen arbeidde fram si innstilling, vart det og gjort eit intervju med ein tredje 
representant for dei som kjenner lokalhistoria godt, Berit Kvalvik.  

Namnekomiteen utnemnde ei referansegruppe som vart sett saman av språkkyndig kompetanse, 
samt representantar frå kommunane. Referansegruppa fekk overlevert 11 namn frå namnekomiteen: 
Knarvik, Nordhordland, Alver, Flatøy, Lindås, Kvernafjord, Seim, Alversund, Lygra, Radfjord og Håøy. 
Oppdraget referansegruppa fekk var å arbeida fram 3-5 namn som skulle leverast tilbake til 
namnekomiteen for vidare vurdering ut frå prinsippa som var vedtekne i førebuande fellesnemnd. 
 
Referansegruppa var sett saman av: 
Einar Vatne, kulturområdet Lindås kommune - Jorunn Signe Brakstad, eldreråd Meland kommune - 
Asle Hindenes, næringsliv. Lindås kommune - Sigrid Aven Storheim, ungdomsråd Radøy kommune - 
Gunn Tove Kalnes Skjervheim, idrettsområdet Meland kommune - Asle Hetlebakke, politisk 
namnekomité  - Gunnstein Akselberg, professor UiB, språkkyndig kompetanse. 
 
Referansegruppa kom med ei klar tilråding til kva namn dei meiner komiteen bør innstilla og arbeida 
vidare med i den politiske handsaminga, totalt 4 namn: Alver, Knarvik, Kvernafjord og Radfjord.  
Med utgangspunkt i innstillinga frå referansegruppa  drøfta namnekomiteen seg fram til ei 
samrøystes innstilling om at Alver vert namnet på den nye kommunen. 
Førebuande fellesnemnd gjorde vedtak i samsvar med namnekomiteen si innstilling. 

 
Namnet på den nye kommunen blir fastsett på det såkalla § 25-møtet med alle dei tre kommunestyra 
samla under leiing av fylkesmannen. Dette møtet blir halde etter at dei tre kommunestyra kvar for 
seg har vedteke eit forslag til namn. 

Både kommunestyremøta og § 25-møtet skal haldast den 22. juni 2017. 
 
Vurderingar: 
Kommunenamnet er ein viktig identitetsberar og er arbeidd fram som eit resultat av ein 
inkluderande prosess med innbyggjarar og næringsliv. Prosessen har bygd på lokalhistorie og kultur. 
Språkrådet seier at namnet skal vera godt å skriva, lesa og uttale, noko som er tatt omsyn til i 
prosessen, i tillegg til prinsippa som låg til grunn. 

Det er gjort eit godt arbeid med namnet til den nye kommunen. Rådmannen tilrår at førebuande 
fellesnemnd sitt namnevedtak, Alver kommune, vert valt som namn på den nye kommunen.  
 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek Alver kommune som namnet på den nye kommunen. 
 

 

Vedlegg: 

Førebuande fellesnemnd_sak 025_17_Val av kommunenamn for den nye kommunen 
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Kommunestyret i Radøy PS  

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Jarle Landås 16/1600 17/6868 

   

Val av medlemmer til Fellesnemnd - ny kommune  

 

Saksopplysingar: 

Bakgrunn 

I Inndelingslova §26 står det følgjande: 
§ 26.Fellesnemnd 
Ved samanslåing av kommunar eller fylkeskommunar og ved deling som nemnt i § 3 andre ledd 
bokstav b, skal det opprettast ei fellesnemnd til å samordne og ta seg av førebuinga av samanslåinga 
eller delinga. Nemnda bør spegle av innbyggjartalet i dei enkelte kommunane eller 
fylkeskommunane. Det skal likevel vere minimum tre medlemmer i nemnda frå kvar kommune eller 
fylkeskommune. Fellesnemnda blir valt av og blant medlemmene i kommunestyret eller fylkestinget. 
Også medlemmer av kommunerådet eller fylkesrådet kan veljast. 
 

Stortinget skal i løpet av juni 2017 gjera vedtak om samanslåing av kommunar. Kommunestyra i 
kommunane Lindås, Radøy og Meland har val av medlemmer til fellesnemnd for ny kommune som 
tema på fellesmøte 22. juni (Inndelingslova §25). 

Kommunestyra i dei tre kommunane vedtok hausten 2016 å etablera ei «Førebuande fellesnemnd» 
som skulle starta arbeidet med å førebu samanslåing og koordinera samarbeidet fram til den 
formelle Fellesnemnda er oppnemnd i samsvar med Inndelingslova. 
 
Fellesnemnda skal etter intensjonsavtalen mellom kommunane Lindås, Meland og Radøy (kapittel 
11) ha følgjande samansetning: 
«Når Stortinget har fatta vedtak om at kommunar kan slå seg saman skal det opprettast ei 
Fellesnemnd (Inndelingslova § 26). Fellesnemnda for Nordhordland kommune skal ha  
21 medlemmar, med 5 frå Radøy, 6 frå Meland og 10 frå Lindås. Det skal også veljast 
varamedlemmer til nemnda.» 

 



Kommunestyret valde i møte 21. september 2016 følgjande medlemmer og varamedlemmer 
til Førebuande fellesnemnd frå Radøy kommune: 

Fellesliste Sp/Ap: 
Jon Askeland 
Jostein Borlaug 
Laila S. Pletten 
 
Varamedlemer: 
1. Kirsti G. Floen 
2. Silje Namtvedt 
3. Morgan Taule 
4. Anne B. Bø Palmesen 
5. Leif Taule 

Fellesliste H/Frp/V/KrF: 
Kenneth Murberg 
Else Marie Skartveit Dale 

Varamedlemer: 
1. Frode Hervik 
2. Wenche T. Kalnes 
3. Vidar Grindheim 

Ordførar Jon Askeland orienterte i kommunestyret 11. mai 2017 om prosessen med etablering av 
permanent fellesnemnd. Då medlemmene i Førebuande fellesnemnd vart vald, var det 
kommunestyret sin intensjon at dei same personane i neste omgang også skulle gå inn i permanent 
fellesnemnd. Det er ikkje kome signal om at nokon ønskjer endringar i samansetjinga av medlemmer 
frå Radøy. 

Frode Hervik (V) vart valt som første varamedlem på H/Frp/KrF/V si liste til førebuande fellesnemnd. 
Han har seinare søkt – og fått innvilga permisjon frå sine folkevalde verv fram til 1. februar 2018. 
Etter § 15.2 i Kommunelova skal den som blir innvilga fritak frå eit folkevald organ for ein kortare 
periode, ikkje erstattast ved val av nytt medlem. Kommunestyret vedtok difor at 2. varamedlem i den 
aktuelle grupperinga, Wenche Kalnes Tveranger (Frp) rykkjer opp som første varamedlem til 
førebuande fellesnemnd. 

Rådmannen si tilråding er at Radøy kommune sine medlemmer i Førebuande fellesnemnd også blir 
valde som medlemmer i den permante fellesnemnda. Val av første varamedlem på H/Frp/KrF/V si 
liste til fellesnemnd blir lagt fram utan tilråding. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Følgjande medlemmar vert valde frå Radøy kommune: 



Fellesliste Sp/Ap: 
Jon Askeland 
Jostein Borlaug 
Laila S. Pletten 
 
Varamedlemer: 
1. Kirsti G. Floen 
2. Silje Namtvedt 
3. Morgan Taule 
4. Anne B. Bø Palmesen 
5. Leif Taule 
 
 
Fellesliste H/Frp/V/KrF: 
Kenneth Murberg 
Else Marie Skartveit Dale 

Varamedlemer: 
1.  
2. Wenche T. Kalnes 
3. Vidar Grindheim 

 

 

Vedlegg: 

Etablering av førebuande fellesnemnd (L)(98179)___ 
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Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Arthur Kleiveland 17/1075 17/6748 

   

Meldingar og referatsaker  

 

Saksopplysingar: 

 
 

Meldingar og referatsaker vert tekne til orientering 
 

 

Vedlegg: 

Interkommunalt arkiv Hordaland IKS - godkjent selskapsavtale 

Interkommunalt arkiv - selskapsavtale pr. 01.01.2017 (L)(125534) 

Kystsogevekene_referat Representantskapsmøte Kystsogvekene 2017 

IUA Årsmøte 24.04.2017 Protokoll 

RKS - innspel om kunstnarverkstad - galleri 

Revidert nasjonalbudsjett 2017 og kommuneopplegget for 2018 

Skatteinngang per 30_april 2017_brev frå fylkesmannen i Hordaland 

Skatteinngang per 30_april_2017_Hordaland 

Vedlikehaldsetterslep på fylkesvegar og spørsmål vedk. Alversund bru _ uttale fylkeskommunen 

Trygg Trafikk landsmøte 25_april_2017 

Oppretting av Kommunekomite TV-aksjonen 2017 



Levering av avfall med traktor - brev frå NGIR 

Møtebok førebuande fellesnemnd 15.05.2017 

Møtebok - Førebuande fellesnemnd - partssamansett utval - 15.05.2017 (L)(259606) 

 

 


